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KOMISJA BUDŻETOWO-FINANSOWA 

RADY POWIATU ZGIERSKIEGO 

W KADENCJI 2010-2014 

 

Protokół Nr 59/14 

z posiedzenia Komisji, które odbyło się 29 stycznia 2014 r. 

w Starostwie Powiatowym  w Zgierzu 

 

W posiedzeniu udział wzięło 8 członków Komisji oraz osoby spoza jej składu.  

Lista obecności członków Komisji oraz gości stanowi załącznik nr 1 i 2 do protokołu. 

 

Proponowany porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia i zatwierdzenie porządku posiedzenia. 

2. Informacja o aktualnej sytuacji finansowej domów dziecka i rodzinnych domów dziecka  

z terenu Powiatu Zgierskiego. 

3. Zaopiniowanie materiałów zgłoszonych na XLIII sesję Rady Powiatu Zgierskiego. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

5. Sprawy różne. 

6. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad. 1 

Przewodniczący Komisji Jerzy Janicki otworzył 59 posiedzenie Komisji i przedstawił 

porządek posiedzenia.  

 

Komisja jednogłośnie przyjęła zaproponowany porządek posiedzenia. 

 

Ad. 2 

Informacja o aktualnej sytuacji finansowej domów dziecka i rodzinnych domów dziecka  

z terenu Powiatu Zgierskiego stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Zgierzu Agnieszka Duszkiewicz – 

Nowacka przedstawiła w/w informację. 

 

Dyrektor Domu Dziecka w Grotnikach Sylwia Kalista poinformowała, że na początku 2013 r. 

zatrudnione w domu były 34 osoby. Zmiana ustawy o pieczy zastępczej zobligowała nas do 

zmniejszenia zatrudnienia od marca br. do 25 osób. Jest to dość radykalna zmiana. 

Spowodowała, że budżet 2013r. był budżetem większym, niż budżet 2014 r. o ponad  

150.000 zł. Jednak przy takiej redukcji zatrudnienia budżet ten nie jest budżetem złym. 

Dodała, że zmiany statusu zatrudnienia z Karty Nauczyciela na Kodeks Pracy nie zarzutowały 

bardzo dużą zmianą w wysokości wynagrodzenia tych osób. Są to zmiany kilku złotowe. 

Mimo to istnieje duża dysproporcja między wynagrodzeniem pracowników będących na KN, 

a  pracowników z KP sięgająca nawet do ok. 1.000 zł. Jednakże  planuje w miarę możliwości 

podjąć działania zmierzające do wyrównania dysproporcji w  wynagrodzeniu pracowników.  

 

Dyrektor Domu Dziecka w Dąbrówce Krystyna Wojtczak poinformowała, że zmiana 

zatrudnienia z KN na KP pozwoliła na oszczędności 2 etatów.  W związku z tym 2 osoby 

zostały zwolnione. Poparła wypowiedź przedmówczyni co do dysproporcji w zarobkach 

pracowników. Zasugerowała, że podwyższenie im wynagrodzenia o 100 zł dałoby kwotę 

15.000 zł. Dlatego też zwraca się z prośbą o rozważnie tej propozycji.  
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Radna Zofia Ogórek zapytała, czy wśród zwolnionych pracowników byli też pracownicy, 

którzy przeszli na emeryturę.  

 

Dyrektor DD w Grotnikach odpowiedziała, że tak. Jednej osobie kończyła się umowa, jedna 

otrzymała odprawę emerytalną, jedna rentową, dwie osoby same zrezygnowały, jedna osoba 

została zwolniona w związku z likwidacją stanowiska pracy - była to osoba na emeryturze. 

Uważa, że cięcia w etatach dokonane były bezboleśnie. 

 

Radna Zofia Ogórek zapytała, jak wygląda działanie placówki bez grupy interwencyjnej. 

 

Dyrektor PCPR poinformowała, że bardzo odczuwamy brak grupy interwencyjnej. Była to 

grupa o podwyższonych kosztach funkcjonowania. Spowodowane to było większym 

przepływem dzieci niż w DD w Grotnikach i Dąbrówce. Dokładaliśmy starań, aby pobyt 

dziecka w tej grupie był stosunkowo krótki. Z grupy tej dużo dzieci trafiało do rodzin 

zastępczych, czy do rodzin biologicznych.  

Dodatkowo przedstawiła problem ze ściąganiem odpłatności za pobyt dziecka w placówce. 

 

Dyrektor DD w Dąbrówce potwierdziła wypowiedź przedmówczyni co do ściągalności 

odpłatności. Dodała, że coraz mniej jest rodziców, którzy chcą odzyskać dzieci. Natomiast 

więcej jest rodziców roszczeniowych z dobrą kondycją finansową, którzy traktują dom 

dziecka jako miejsce, gdzie dzieci mają zabezpieczone wszystkie potrzeby. Dlatego też 

współpraca z rodzicami staje się coraz trudniejsza. 

 

Radny Tadeusz Iwaniuk oznajmił, że domy dziecka to przestarzała forma. W porównaniu  

z rodzinnymi domami dziecka to dzień do nocy. Utrzymanie dziecka jest tam  dwukrotnie 

wyższe.  

 

Radna Zofia Ogórek oznajmiła, że z przedstawionej informacji wynika, że domy dziecka są 

pełne. Zapytała, gdzie w takiej sytuacji umieszczane są dzieci w nagłych wypadkach. 

 

Dyrektor PCPR poinformowała, że przede wszystkim starają się nie wysyłać dzieci poza teren 

Powiatu. Jednak każdy przypadek jest inny i wszystko trzeba osobno przeanalizować.  

W ostateczności szuka się placówki zewnętrznej.  

 

Członek Zarządu Powiatu Zgierskiego Wojciech Budziarski przypomniał, że na terenie 

Powiatu funkcjonują dwa rodzinne domy dziecka w Zgierzu i w Ozorkowie. Domy te bardzo 

dobrze spełniają swoje zadania. Jednak dzieci jest tak dużo, że nie ma możliwości likwidacji 

domów dziecka. 

 

Dyrektor DD w Grotnikach poinformowała, że są trzy przesłanki pobytu dziecka w domu:  

1) działamy na rzecz jego szybkiego powrotu do rodziny biologicznej, 

2) szukamy dla niego rodziny zastępczej czy adopcyjnej, 

3) w sytuacji gdy dziecko jest starsze to przygotowujemy go do etapu usamodzielnienia. 

Rotacja w domach powinna być jak największa miedzy innymi po to, aby były miejsca dla 

dzieci interwencyjnych, które wymagają pomocy. Uważa, że o dobrej pracy domu dziecka 

świadczy duża rotacja. Oznacza to wówczas, że działamy. Działania te nie są tylko zależne od 

nas ale i od  innych instytucji. Dom dziecka nie jest miejscem docelowym dla dziecka.  

 

Radny Tadeusz Iwaniuk zapytał, jakie są koszty utrzymania dziecka.  
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Dyrektor PCPR poinformowała, że wysokość świadczeń na pokrycie kosztów utrzymania 

dziecka jak również wynagrodzenia dla rodzin zastępczych zawodowych ustalone są 

ustawowo. Wynoszą one w przypadku: dziecka w rodzinie zastępczej spokrewnionej 660 zł, 

dziecka w rodzinie niezawodowej i  rodzinie zawodowej 1.000 zł. W przypadku gdy dziecko 

posiada orzeczenie o niepełnosprawności przysługuje dodatek 200 zł. 

 Rodzina zawodowa otrzymuje wynagrodzenie z tytułu umowy zlecenia. Koszt 

wynagrodzenia wynosi 2.000 zł, bądź 2.600 zł w przypadku rodziny pełniącej funkcję 

pogotowia.  

Jeśli chodzi koszt pobytu dziecka w rodzinnym domu to nie jest on określony ustawowo. 

Fundacja „Happy Kids” prowadzi domy na podstawie umowy zlecenia. Podając warunki 

konkursowe określiliśmy maksymalną kwotę miesięcznej dotacji.  Nasza dotacja roczna 

wyniosła 252.500 zł. Jednak koszty poniesione przez fundację są dużo wyższe i wyniosły 

444.924 zł. Są to wszystkie koszty związane z otwarciem tych domów. 

 

Ad. 3 

1. Projekt uchwały w sprawie powierzenia w roku 2014 Gminie Miasto Zgierz 

organizacji Igrzysk Młodzieży Szkolnej, Gimnazjady i Licealiady,  jako zadania 

publicznego o charakterze powiatowym w zakresie kultury fizycznej i sportu. 

Członek Zarządu przedstawił projekt uchwały. 

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

2. Projekt uchwały w sprawie powierzenia w roku 2014 Gminie Aleksandrów Łódzki 

organizacji Igrzysk Młodzieży Szkolnej, Gimnazjady i Licealiady w czwórboju 

lekkoatletycznym, biegach przełajowych i lidze lekkoatletycznej, jako zadania 

publicznego  o charakterze powiatowym w zakresie kultury fizycznej i sportu. 

Członek Zarządu przedstawił projekt uchwały. 

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

3. Projekt uchwały w sprawie wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie pojazdu 

usuniętego z drogi oraz wysokości kosztów powstałych w razie odstąpienia od 

usunięcia pojazdu. 

Członek Zarządu przedstawił projekt uchwały. 

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

4. Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Aleksandrów 

Łódzki. 

Członek Zarządu przedstawił projekt uchwały. 

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

5. Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Stryków. 

Członek Zarządu przedstawił projekt uchwały. 

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
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6. Projekt uchwały w sprawie przekazania pomocy finansowej Gminie Zgierz. 

Członek Zarządu przedstawił projekt uchwały. 

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

7. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XLII/433/13 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 20 grudnia 2013 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Zgierskiego na rok 2014. 

Członek Zarządu przedstawił projekt uchwały. 

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

8. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XLII/432/13 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 20 grudnia 2013 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Zgierskiego na lata    2014-2022. 

Członek Zarządu przedstawił projekt uchwały. 

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Ad. 4 

Komisja jednogłośnie zaopiniowała protokoły: 

- Nr 57/13 z posiedzenia Komisji, które odbyło się18 grudnia 2013r., 

- Nr 58/13 z posiedzenia Komisji, które odbyło się 20 grudnia 2013r. 

 

Ad. 5 

Spraw różnych nie zgłoszono. 

 

Ad. 6 

W związku z wyczerpaniem porządku posiedzenia Przewodniczący Komisji dokonał 

zamknięcia 59 posiedzenia Komisji. 

 

Na tym protokół zakończono.     

Protokołowała   


